



الفتاة المتروكة

- ❖ في بداية الإنجيل يقول "أرسل جبرائيل الملاك من عند الله إلى عذراء مخطوبة لرجل".
- ❖ لا بد أن هذه العذراء كانت تعيش أحلى أيام حياتها كأى فتاة مخطوبة - تعالوا إذا لنعرف بعض الأشياء عن هذه الفتاة..
- ❖ يخبرنا التقليد الكنسى أنها كانت فتاة فقيرة وأن والديها سلمها للهيكل وهى صغيرة لماذا؟ هل بسبب فقرهم أو لنذرهم إياها للرب أم للسببين معاً؟ ثم مات الوالدان وهى صغيرة - وهكذا تركها والداها للهيكل.
- ❖ وبعد ذلك تركها كل أقاربها - فلم تجد أحداً منهم يضمها مثل أستير التى ضمه عمها مردخاي - وبعد ذلك تركها الهيكل أيضاً عندما بلغت الخامسة عشر من عمرها ليضمها إلى بيته رجل شيخ فقير - وحتى هذا الرجل الشيخ فكر فى تركها رحمة بها حين شك فيها - لولا تدخل الله المباشر ليحفظ لسر التجسد كرامته.
- ❖ وبعد ذلك هل تغير حالها بعد هذه البشارة العجيبة؟ فقد ظل حالها كما هى تنتقل هاربة من الشام إلى مصر - ثم من مصر إلى الناصرة - ليس لها أين تسند رأسها مثل سيدها - وبعد ذلك بعد ما بدأ سيدها خدمته ظلت غير مستقرة فى مكان حتى تركها إليها إلى يوحنا وحتى فارقت هذا العالم.
- ❖ ومع ذلك فلم تمنعها هذه الظروف الصعبة من أن تتحمل مسئولية إحتضان وتثنية الطفل الإلهى وتصل به إلى المرحلة الفاصلة للتدبير الإلهى لخلاص جنس البشر - هذه الفتاة الفقيرة الصغيرة المتروكة من كل من حولها إستطاعت أن تصير أمّاً لمخلص البشر.
- ❖ هل نشكو من ضعف إمكانياتنا وقساوة ظروفنا وتكرار الذين حولنا لنا لنبرر لأنفسنا قلة ما نستطيع أن نفعله؟

The abandoned girl

- ❖ In today's reading of the Gospel, it says "The angel Gabriel was sent by God to a virgin betrothed to a man".
- ❖ We may think that the mentioned virgin was living the sweetest days of her life like any other betrothed virgin. So, let us know something about her.
- ❖ The church tradition tells us that she was a poor girl; that her parents left her to the temple while she were very young; whether for their poverty, or because they had vowed her to the Lord, or for both reasons. After that, both her parents died while she was still young. So, she was left from her parents to the temple.
- ❖ Also, she was left from all her relatives. She didn't find even one to take her, as did Mordecai with his niece Esther before. Also, she was left by the temple when she was fifteen years old, to be taken by an old poor man. Moreover, that same man thought that he should leave her, as a deed of mercy, because he suspected something about her. But the Lord, at that time, interfered directly.
- ❖ What happened after that marvelous annunciation? Did anything change with her? No, she stayed as she had been living before, fleeing from Palestine to Egypt, and vice versa. As her master, she had nowhere to lay her head. And when the Lord began His ministry, she was also moving from some place to another. At last, she was left to John the beloved until her departure from this world.
- ❖ But in spite of all those very hard situations, she took the most and greatest responsibility to raise the divine child; to be with Him until He took off for the greatest provision of salvation; to be the mother of God, the Savior of mankind.
- ❖ Do we complain from hard situations, little abilities or the negativeness of those around us, so that to justify the little we do?

Church News and Schedule by telephone:

274-1589

Church's website www.stmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 fr_pishoy@hotmail.com

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@copticmail.com

Service schedule

مواعيد الخدمة

+ Confessions	Tue	4 - 7½	PM	+ إعترافات
+ Holy Liturgy	Tue	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Kiahk praises	Tue	7½ - 10	PM	+ تسبحة كيهك
+ Holy Liturgy	Wed	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Kiahk praises	Thu	7½ - 10	PM	+ تسبحة كيهك
+ Holy Liturgy	Fri	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ Coptic hymns class (KG - Grade 6)	Sat	1½ - 3	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 6 - KG)
+ Coptic hymns class (high school & +)	Sat	6 - 7½	PM	+ درس ألحان و قبطي (high school & +)
+ Vespers prayer,	Sat	7½ - 8	PM	+ عشية
+ Kiahk praises and the First Holy Liturgy	Sat - Sun	Midnight - 5 AM		+ القداس الإلهي
+ the Second Holy Liturgy	Sun	8½ - 11½	AM	+ القداس الإلهي الثاني
+ Sunday School	Sun	12 - 1	PM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun	1 - 2	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Service meeting	Sun	2 - 3	PM	+ إجتماع الخدمة

أخبار الكنيسة

١. يصل قدس أبونا أنطونيوس في الخامسة مساءً الإثنين بمشيئة الله على طائرة KLM رقم الرحلة 671
٢. تستقبل الكنيسة كاهنها المحبوب في الساعة السابعة والنصف مع آباء وشعب مدينة مونتريال.
٣. يقيم أبونا الحبيب أول قداس في الكنيسة ٨ صباح الثلاثاء بعد باكر.
٤. تستمر تسابيح كيهك في مواعيدها مساء الثلاثاء والخميس أما السبت فسوف تبدأ التسبحة بعد العشية مباشرة وينتهي القداس الأول الخامسة صباحاً والثاني في ميعاده ٣٠،١١ صباحاً.
٥. يقيم نادى الملائكة مع أسرة القديس يوحنا المعمدان معسكراً في المدة من مساء الأحد ٢٨ ديسمبر وحتى الثلاثاء ٣٠ ديسمبر في مبنى الكنيسة - الإشتراك ١٥ دولار ، وسوف يتوقف نادى الملائكة الأسبوع القادم.
٦. يقوم نادى أبناء النور (السن من ١٠ - ١٥ سنة) بالمعسكر الشتوى من الخميس ٢٥ إلى السبت ٢٧ وذلك في الكنيسة - الإشتراك ٢٠ دولار.

CHURCH NEWS

1. Father Antonios will arrive by God's will next Monday at 5:00 p.m. on board of KLM flight no. 671.
2. The church will receive her beloved priest at the same day at 7:30 p.m. with the priests and the congregation of Montreal
3. Our beloved father will pray the first Holy Liturgy in the church on Tuesday at 8:00 a.m.
4. The Kiahk praises will continue as scheduled every Tuesday and Thursday. As for Saturday evening the praises will begin after the vesper prayer and the first Holy Liturgy will end at 5:00 a.m and the second Holy Liturgy will end at its same time at 11:30 a.m.
5. Angels club and Saint John the Baptist group will hold a camp starting Sunday, 28 December till Tuesday, 30 December in the church's building, participation fees will be 15\$, and angels club will stop next week.
6. Sons of Light club (ages from 10 - 15) will be holding the winter camp from Thursday 25 december till Saturday 27 december in the church (participation fees are 20 \$).